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Pensionärs- och tillgänglighetsrådets 
sammanträdesprotokoll 

Datum: 2023-06-20 
Tid: klockan 14:00 – 16:00 
Plats: B-salen, Eda kommunkontor Charlottenberg 
Paragrafer: § 9 - § 16 
Ordförande: Anders Gustafsson 

Sekreterare: Yvonne Andersson Gran 

 

Justering 
Utses att justera: Thomas Olsson 
Datum: 2023-08-17 
Tid: Digitalt via e-post 

 

Underskrifter 

Vid nästa sammanträde i pensionärs- och tillgänglighetsrådet 

 

Ordförande: ___________________________________ 
 Anders Gustafsson 

 

Justerare: ___________________________________ 
 Thomas Olsson 

 

Sekreterare: ___________________________________ 
 Yvonne Andersson Gran 

 

Anslagsbevis 

Protokollet är justerat för Pensionärs- och tillgänglighetsrådets sammanträde  
2023-06-20. Protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala 
anslagstavla. Anslaget ska sättas upp inom två dagar efter justering. 

Anslaget har anslagits på digitala anslagstavlan. Anslaget har tagits bort från digitala 
anslagstavlan. 

Originalprotokollet förvaras på kommunkontoret, Torget 1 i Charlottenberg. 
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Närvarolista 

 

Beslutande 
Anders Gustafsson (KD), ordförande 
Bertil Börjeson (Hela Edas Lista) 
Evy Andersson (S) 
Astrid Lillevold (PRO) 
Henry Larsson (PRO) 
Thomas Olsson (PRO) 
Gunnel Knutsson (SPF) 
Inger Jonsson (SRF) 
Tordis Torseth (REUM) + (DHR) 
Birgitta Eklund (RSMH) 
Marianne Wallentin (DEMENS) 
 

Övriga närvarande 
Yvonne Andersson Gran, administratör vård och stöd, sekreterare 
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§ 9 Genomgång av föregående protokoll 

Inget i föregående protokoll kommenteras, läggs till handlingarna. 
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§ 10 Uppföljning handikappolitiskt program 

Information lämnas om att socialnämndens sekreterare Anna Elmqvist och Yvonne 
Andersson Gran den 16/8 ska intervjuas av Länsstyrelsen Värmland, processledare 
Pernilla Gälldin. År 2018 genomfördes en nationell kartläggning av 
funktionshindersuppdraget. Alla kommuner och regioner fick svara på hur långt de 
hade kommit i arbetet med att genomföra funktionshinderspolitiska strategier och 
planer. Länsstyrelserna och MFD (myndigheten för delaktighet) har haft uppdraget att 
stödja kommuner och regioner med detta uppdrag under åren 2018-2023, nu har det 
beslutats att kartläggningen ska följas upp för att se vilka resultat som uppnåtts. 

Vad det gäller fortsatt arbete med att uppdatera Eda kommuns handikappolitiska 
program till ”Program för funktionshinderspolitiken” så ligger bollen hos 
kommunchef Magnus Ådén och det finns inget nytt att redovisa sedan föregående 
sammanträde. 
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§ 11 Demensboende, framtida centralisering 

Invigning av det nya demensboendet Charlottagården med 8 lägenheter kommer att 
ske den 24/8. Kommunstyrelsen tog 2018-06-05 ett inriktningsbeslut om att all 
demensverksamhet ska samlas till Charlottenberg. Detta innebär att demensboendet på 
Hiernegården i Koppom successivt kommer att flyttas över till Charlottenberg. 
Somatiskt äldreboende kommer finnas kvar i Koppom. Även dagverksamhet Älven 
kommer att flyttas från Åmotfors till Charlottenberg och där integreras i 
demensverksamheten i någon annan form. 

Information lämnas om att det i kommunen finns cirka 116-125 personer med 
demensdiagnos, varav cirka 60 personer i ordinärt boende. 
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§ 12 Träffpunkten, lokal i Charlottenberg 

Projektledare Mats Melin har lämnat information om att det kommer att finnas två 
bokningsbara lokaler i Kvarteret Violen i Charlottenberg. Det är 
gemensamhetslokalen för trygghetsboendet och lokalen Borgen (f.d. restaurangen). 
Båda lokalerna har kök och det kommer att finnas förråd där frivilligorganisationerna 
kan förvara sina saker mellan de bokade träffarna. Mer information kommer i höst, 
bl.a. om när bokningar kan påbörjas och vart. 

Information lämnas om att Träffpunktens lokal i Åmotfors kommer att finnas kvar tills 
vidare, det blir en ombyggnad på sikt. Saknas kök i lokalen. 
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§ 13 Information/frågor från 

pensionärsorganisationer 

PRO Köla 

Har önskemål om lokaler i Charlottenberg, annars inget nytt. 

 

PRO Järnskog 

Information lämnas om att det är sillsexa i juli på Solliden och grillfest i augusti på 
Gillevi då alla medlemmar bjuds. 

Fråga ställs om det fortsatt kommer att bli möjligt med provtagning i Koppom i höst. 
Det är en fråga som måste ställas till regionen, inte kommunen. 

 

SPF Edabygden 

SPF har fortsatt önskemål om att kommunen ska gå med i projektet hemtjänstindex. 
Kommunen har inga planer på att gå med i hemtjänstindex då verksamheten får 
kvalitetsindikatorer från andra system/undersökningar som det lämnas uppgifter till. 

Fråga ställs om det planeras något nytt seniorboende i kommunen. Svaret blir nej. 
Eventuellt kommer det att bli fler trygghetsboenden i framtiden då den enkät som Eda 
Bostads AB skickade ut till kommuninvånare 60 år och äldre för något år sedan visade 
att det fanns underlag för den boendeformen. 
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§ 14 Information/frågor från 

funktionshindersorganisationer 

Arvika-Eda Demensförening 

Information lämnas om att föreningen har svårt att få anhöriga till demenssjuka att bli 
medlemmar vilket är synd då det finns bra hjälpinformation att få. Inga medlemmar 
som vill ta styrelseuppdrag. 

 

SRF Arvika-Eda 

Information lämnas om att föreningen kommer att ha sommaraktiviteter i augusti för 
medlemmarna. 

 

Eda reumatikerförening  

Information lämnas om att föreningen har gemensamma promenader på flera olika 
orter cirka en gång per månad. Caféträffarna i Röda Villan Koppom är populära. Det 
planeras en sommaravslutning i juli. Föreningen har 6 st medlemmar som är under 50 
år och 23 st som är över 80 år. 

 

RSMH Arvika-Eda 

Information lämnas om att föreningen har två typer av medlemmar, dels personer som 
själva har det psykiskt och socialt tufft, dels anhöriga och personal inom socialtjänst. 
Alla kan bli medlemmar inga diagnoser styr. RSMH finns med på träffpunkten för 
personer med psykisk ohälsa som socialpsykiatrin i Eda kommun ordnar på måndagar 
i fritidsgårdens lokal i Charlottenberg. Medlemmarna har bl.a. gjort en utflykt till 
Värmskogs Café. 
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§ 15 Information/aktuellt i 

socialnämnd/kommunstyrelse/kommunfullmäktige 

Ekonomiska läget 2023 

Det är mycket dålig ekonomi inom verksamheterna vård och stöd samt bildning, 
helårsprognos visar ett underskott mot budget med cirka -30 miljoner kronor varav -4 
miljoner hör till extra sommarersättning för att klara bemanningen under 
semesterperioden. Inom vård och stöd har ökade kostnader för livsmedel, drivmedel, 
sjukvårdsmaterial, externa placeringar av brukare, start av ny utökad 
bemanningscentral samt ökad personaltäthet och inflationen påverkat. 
Verksamheterna fick tydligt direktiv från kommunfullmäktige 2023-04-26 att komma 
inom beslutad ekonomisk ram år 2023. 

Socialnämnden har i dag haft ett extra sammanträde där ett beslut om 
besparingsåtgärder justerades omedelbart. Den 21/6 ska bildningsnämndens och 
socialnämndens ordförande redovisa besparingsåtgärderna för kommunstyrelsen. 
Kortsiktiga besparingar kommer drabba verksamheterna. Delegation för alla beslut om 
längre anställningar av personal har överlämnats till kommunchefen. En översyn av 
alla verksamheter ska göras. Eventuellt föreslås skattehöjning. Bygget av nya lokaler 
vid Gunnarsbyskolan pausas tillsvidare. Kommuniceras i slutet av veckan. 

Inom vård och stöd är samtliga lägenheter i särskilda boenden belagda, det finns en 
viss kö både till demensboende och somatiskt äldreboende. Extra platser har periodvis 
öppnats i korttidsboende. 24 st nya lägenheter för demenssjuka kommer successivt att 
byggas, varav 8 st inflyttningsklara i september. 
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§ 16 Övriga frågor 

Bokning av lokaler i Charlottenberg 

Frivilligorganisationerna önskar besked så snart som möjligt om hur och var bokning 
av gemensamhetslokal för trygghetsboende och lokal Borgen i Charlottenberg ska 
göras. 

Pensionärs- och tillgänglighetsrådet sekreterare kommer att ge besked efter semestern, 
när tjänstemän och projektledare är åter i augusti. Lokalerna är inte klara att tas i bruk 
förrän efter den 1/9. 

Diskussion om att det finns lokaler att nyttja på andra ställen i kommunen men att det 
är svårt för många att ta sig till en lokal som inte finns i tätort. Det är viktigt med 
föreningsliv. 

 

Försäkring för frivilligorganisationer 

Information lämnas om att PRO inte har någon försäkring som täcker eventuella 
skador för sina medlemmar om de skulle gå ut och gå med brukare i särskilda boenden 
och dylikt. Möjligheter finns till denna aktivitet om försäkring skulle gå att ordna. 
Röda Korset har en sådan försäkring. Brukare inom kommunens verksamheter är 
försäkrade men det kan inte i dag svaras på vad den täcker. 


